
工程科技研究所資格考試替代方案申請表 
Application Form for Qualifying Examination Alternative Plan for SOE, CSIE, DPEE 

(光電、資工、防災、電資International Student in EE, SOE, CSIE領域適用) 

領域別Field 學號Student ID 姓名Name of Applicant 申請日期Date 

    
 

以修課為主之資格考替代方案 
Alternatives to Qualifying Exams based on taking courses 

學期課號 / 課程名稱 
Course Serial No. / Course Name  

修課學年 / 學期  
Academic Year / Semester 

學期成績 / 班級排名 
Score / Ranking 

①   

②   

③   

④   

⑤   

⑥   

學生簽名 
Signature of Applicant 

各科成績符合標準與否 
Whether the grades of each subject 

meet the standard 
＊是否通過（及格） 

Passed or Failed 

 □是Yes 
□否No (    科未符合標準) 

□ 通過 Pass 
□ 不通過 Failed 

說明 

1.​ 乙(半導體與光電)領域博士學位候選人資格考核以修課為主，必須取得選修課程(18學分)平均成績在75分(含)以
上，且不得有不及格科目。 
The qualification assessment for doctoral degree candidates in the Field B (SOE) is mainly based on taking courses, 
and the average grade of elective courses (18 credits) must be 75 or above, and there must be no failed subjects. 

2.​ 丙(資工)領域博士學位候選人資格考核以修課為主，學生修習至少有六門課程分數達80分(含)以上，且各科成績

名列該課程修課學生人數前50%。(適用溯及既往) 
The qualification assessment for doctoral degree candidates in the Field C (CSIE) is mainly based on taking courses. 
The students should have taken at least six courses with the grade of 80 or above, and the grade of each subject are 
top 50% among the number of students in the class. (applicable retroactively) 

3.​ 丁(防災)領域博士生資格考核以修課為主，且不採計為畢業學分。學生須修習至少三門資格考核指定課程，學期

成績達80分(含)以上，且名列該課程修課學生前50%，惟不得與須選修之12學分核心課程重複。 
The qualification assessment for doctoral students in the Field D (DPEE) is mainly based on taking courses, which 
will not be counted as graduation credits. Students must take at least three courses designated for qualification 
assessment, with the grade of 80 or above, and rank top 50% and the grade of each subject are top 50% among the 
number of students in the class, but they must not overlap with the 12-credit core courses that must be taken. 

4.​ 電資領域博士學位候選人資格考核以修課為主，學生修習至少有六門課程分數達80分(含)以上。 
  International Student in EE, SOE, CSIE The qualifications of PhD candidates are assessed primarily on the    
  basis of courses taken. Students must take at least six courses with a score of 80 or above. 
5.​ 請檢附歷年成績單。Please attach the transcript of all the semesters in Chinese version. 

 

指導教授 
Advisor 

各領域召集人 
Chairperson of Department 

所承辦人 
Administrative Assistant 

所長核定 
Chairperson of Graduate School 

    

 


